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NOVINY ZDARMA

Plán obnovy Hadích lázní v Teplicích 
byl znovu památkáři zamítnut 
Už několikátý záměr rekonstrukce Hadích lázní v Teplicích zamítl odbor územního 
plánování - památkové péče Magistrátu města Teplice. Negativní rozhodnutí vydala 
za teplický odbor Mgr. Olga Wágnerová Cinková. Zamítavé stanovisko k záměru re-
konstrukce dalo i územní odborné pracoviště Národního památkového ústavu v Ústí 
nad Labem, konkrétně Mgr. Jindřich Zajíc. 
Už tedy víte kdo brání obnově Hadích lázní? 
Krajský úřad Ústeckého kraje se obnově lá-
zeňské budovy nebrání, naopak. „Pořád máme 
zájem na tom, aby se provoz Hadích lázní ob-
novil a budova se opravila. Chceme být investo-
rovi nápomocni, pokud by chtěl připravit novou 
studii, která by byla v souladu s památkovou 
péčí,“ říká mluvčí Krajského úřadu Ústeckého 
kraje Lucie Dosedělová. Objekt Hadích lázní 
je majetkem Treinvestu a její jednatel, Jaroslav 
Třešňák, má dlouhodobý plán, jak s objektem 
naložit. „Naší hlavní myšlenkou je zde obnovit  
a rozšířit původní lázeňskou léčebnou funkci. 
Moderní lázeňské centrum pro děti v našem 
pojetí zde chybí,“řekl Jaroslav Třešňák. Právě Ja-
roslav Třešňák se na konci prosince 2016 v Ha-
dích lázních setkal s vedením Ústeckého kraje, 
zástupci města Teplice, i zástupcem Ministerstva 
kultury ČR. Nechyběli zástupci médií, kterým 
Jaroslav Třešňák společně s architektem Petrem 
Sedláčkem představili několik záměrů, jak by  
v budoucnu Hadí lázně mohly vypadat. Více pro-
zradí rozhovor, který novinám Fontána poskytl 
Petr Sedláček.  

Na konci prosince 2016 proběhlo setkání  
s vedením Ústeckého kraje, městem Teplice, 
ministerstvem kultury a dalších hostí přímo 
v objektu Hadích lázní. Jaký byl průběh se-
tkání a co nového přinesl v otázce obnovy 
objektu? 
Setkání proběhlo, myslím, velice pozitivně. Všich-
ni přítomní vyjádřili našemu záměru podporu. 

Velkým přínosem pro budoucí rekonstrukci 
Hadích lázní byla účast náměstka ministra 
kultury ČR pana Vlastislava Ourody. Ten při-
slíbil pomoc? 
Pan náměstek byl jediný statečný z okruhu pa-
mátkářů. Byl velmi vstřícný k hledání souladu 
mezi naším záměrem a požadavky památkové 
péče. Nabídl nám svou pomoc. Rozhodně ji vy-
užijeme.

První lednové dny přinesly další zamítavé 
stanovisko ze strany památkářů. Znamená 
to tedy, že vše je znovu na startovní čáře  
a nekonečný koloběh návrhů a příprav zno-
vu začíná od nuly? 
Zamítavé stanovisko jsme v podstatě čeka-
li. Je jistě jednodušší schovat se za paragrafy 
než se pokusit hledat kompromisní řešení. 
Nejsme však na úplném začátku, naopak jsme 
nyní výrazně dále. Máme všeobecnou podporu 
ze strany samosprávy jak městské tak krajské 
a doufám i podstatné části teplické veřejnosti 
ve snaze Hadí lázně obnovit. Jsme tudíž naopak 
připraveni pokračovat dál. To, že jsme dostali za-

mítnutí, dle mého velmi konzervativního řešení 
o něčem vypovídá. Práce na uskutečnění zámě-
ru teď budeme akcelerovat. 

Zkuste prozradit, proč podle vás tento ne-
konečný seriál nemá neustále zdárného 
konce? 

Na to vám nedovedu odpovědět. Možná je 
to souhra okolností. Investor i já bojujeme  
s kontroverzní pověstí a nedůvěrou. Jak už jsem 
se zmínil výše, orgány památkové péče striktně 
postupují dle extenzivního výkladu Památkové-
ho zákona a zatím nejsme schopni je přesvědčit, 
že cíl našeho záměru je stejný. Chceme obnovit 
Hadí lázně!

Veřejnost si klade otázku. Je zde investor, 
který chce vlastní objekt rekonstruovat, má 
podporu u vedení Ústeckého kraje včetně 
hejtmana, podporu města Teplice a podpo-
ru na Ministerstvu kultury ČR, a stále se ne-
došlo do cíle. Proč? 

Budu se zřejmě opakovat. Zatím jsme nenašli 
společnou řeč s konkrétními pracovníky pa-
mátkové péče. Oni jsou státní správou, která 
je na samosprávě nezávislá a tudíž může její 
zájem a podporu ignorovat. Ministerstvo kultu-
ry je pak našemu problému poněkud vzdálené  
a než se k němu problém dostane, uplyne mno-
ho času a řada argumentů zeslábne.

Hadí lázně by se v budoucnosti měly vrá-
tit ke své původní činnosti, tedy k lázeňství. 
Můžete prozradit, co by ve vnitřku budovy 
obyvatelé a návštěvníci města Teplice na-
lezli? 

Především chci říci, že lázeňská péče je spe-
cifická a extrémně náročná na techniku  
a personál. Cílem je nabídnout to nejaktuálnější 
v oblasti léčby pohybového ústrojí, dětské obr-
ny atd. To je však mimo můj obor a nechci tedy 
zabíhat do detailů. Chceme však pro pacienty  
i personál vytvořit kvalitní prostředí.

A na závěr se ještě vraťme k současným 
problémům. Dá se podle vás odhadnout ča-
sový horizont dalšího vývoje a vyjednávání?     

Jak jsem řekl. Na novém záměru resp. jeho no-
vém architektonickém a provozním řešení se 
intenzivně pracuje. Do konce února bychom 
chtěli podat novou žádost o vyjádření památ-
kářů. Pokusíme se být lépe připraveni, abychom 
mohli navázat dalšími pracemi. Bude nutno do-
plnit Stavebně historický průzkum a provést 
průzkum hydrogeologický. Dokonce bychom 
rádi požádali o stavební povolení. ■

Dovolená pro dvě osoby v hotelu Sun Club 
v lokalitě Tunisko - Djerba, Mezraya. To je hlavní 
cena velké Valentýnské soutěže, kterou si pro 
vás připravilo NC Fontána Teplice na neděli  
26. února 2017. Valentýnská akce proběhne 
od 16:00 do 18:00 hodin. A právě v 18:00 
hodin dojde k slavnostnímu losování výsled-
ků soutěže, kde jeden z vás získá zájezd na 
Djerbu, který do soutěže věnovala cestovní 
kancelář Invia. Podmínkou účasti v soutěži 
je uskutečnění nákupu nad 699,- Kč (včetně 
DPH) v jakémkoliv našem obchodě vyjma 
Supermarketu Albert, a to v období konání 
soutěže. Účastník soutěže musí vhodit řádně 
vyplněný soutěžní kupón do soutěžního boxu 
umístěného v hlavní pasáži. Poslední možnost 
vhození je 12. 2. 2017 nejpozději do16:00 ho-
din. Při vylosování musí být soutěžící osobně 
přítomen, musí doložit platnou účtenku z jed-
noho z našich obchodů a doklad totožnosti 

se jménem shodujícím se s vyplněným sou-
těžním kupónem. Losování výherců proběhne 
dne 26. 2. 2017 přibližně v 18:00 hodin v NC 
Fontána Teplice. 

„Zákazníci v NC Fontána Teplice, kteří 
se zapojí do soutěže,  se mohou těšit i na 
další zajímavé ceny, které věnovaly naše ob-
chody. Ve hře bude mikrovlnná trouba, mp3 
přehrávač, poukázka na romantickou večeři 
do restaurace Pizza Coloseum, poukázka 
na valentýnskou koupel v teplických lázních 
a další,“ prozrazuje Karel Schön. Připraven 
bude i kulturní program. „Pro všechny ná-
vštěvníky se chystá přehlídka svatebních šatů 
v podání salonu Delta Most. Chybět nebude 
fotokoutek, součástí budou i stánky kadeř-
nictví a kosmetiky a o hudební program se 
postarají děti z hudebního souboru při DDM  
v Ústí nad Labem, vystoupí i žáci ZUŠ Teplice  
a také studenti teplické Konzervatoře. ■ 



Podpora vzdělání pro studenty gymnázia
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V úterý 3 . ledna 2017 navštívil generální ředitel JTH Jaroslav Třešňák gymnázium 
Teplice. Setkal se s ředitelem této páteřní školy Ústeckého kraje RNDr. Zdeňkem 
Bergmanem, kterému předal šek ve výši 30 000 korun ve prospěch vzdělávání.

VÝSTAVA
HISTORICKÝCH 
VOZIDEL

23. 1. - 28. 2. 2017 V 1.PODLAŽÍ NC FONTÁNA

V podstatě se setkali staří známí, protože 
návštěvy gymnázia Jaroslav Třešňák pravidelně 
opakuje. Podle jeho slov je podpora místních 
studentů jednou z mimopracovních aktivit 
skupiny JTH, na které je právem pyšný. Město 
Teplice mu leží na srdci, a proto by rád, aby 
se mladí absolventi středních a vysokých škol 
vraceli zpět domů a pomáhali jeho rozvoji. 

Sám také nabídl uplatnění zdejším letošním 
maturantům. Zdeněk Bergman prozradil, na 
co použije škola peníze tentokrát. Velmi prav-
děpodobně půjdou na modernizaci bioparku, 
kterým se teplické gymnázium chlubí v rámci 
celé ČR. Chovají v něm na 150 druhů zvířat, 
která si mohou návštěvníci prohlédnout ka-
ždou sobotu odpoledne. Biopark tak slouží 
hned dvěma účelům. Jednak vede k praktic-
kému prohlubování vědomostí žáků v příro-
dovědných oborech (absolventem Gymnázia 
Teplice je například známý televizní moderá-
tor Vladimír Kořen), a podruhé vzdělává i zá-
jemce z řad veřejnosti. ■

Rozhovor s ředitelem ško-
ly Zdeňkem Bergmanem 
můžete vidět v Talk Show 
Fontána. Více na youtube  
NC FONTÁNA TEPLICE.  

Obří investice v Teplicích letos začínají
Velké investice chystá v příštích letech město Teplice. Ty budou zahájeny už v le-
tošním roce.  V rozpočtu se počítá se započetím hned několika investičních akcí  
v mnohamilionových částkách.  Město Teplice má oproti jiným městům v Ústeckém 
kraji a v celé České republice výhodu, že má finanční prostředky naspořené a ne-
musí se nikde zadlužovat.

Město Tep-
lice v rozpočtu 
na rok 2017 
má uvedeno 
v kolonce pří-
jem sumu 885 
milionů 426 
tisíc Kč a ve 
složce výdaje 
sumu 1 miliar-
da 192 milionů 
769 tisíc Kč. 
„Už samotný 
rozpočet na 

rok 2017  jasně dává všem obyvatelům Teplic 
jasný vzkaz, bude se hodně investovat,“ říká 
radní a zastupitel města Teplice Josef Benda 
(na snímku).

Jaké jsou hlavní investice roku 2017? „Pro 
rok 2017 se počítá se zateplením ZŠ Buzu-
lucká za 50 milionů korun. Zahájena bude vý-
stavba kryté ledové plochy Na Stínadlech, kam 
zamíří 94 milionů korun. Velká rekonstrukce 
a přestavba Aquacentra s přístavbou nového 
plaveckého bazénu v letošním roce spolyká 60 
milionů korun,“ říká Josef Benda. 

Tím plán velkých investic zdaleka nekončí. 
Zahájena bude výstavba in-line dráhy a ska-
teparku v lokalitě Anger za 10 milionů Kč,  
v plánu je nákup nových trolejbusů v hodnotě 
26 milionů Kč, snížení energetické náročnosti 
budovy Magistrátu města Teplice za 25 milionů 
Kč. „Zmínil bych ještě jednu velkou investici 
na letošní rok, která proběhne v Domu kultu-
ry Teplice za 47 milionů Kč. Vybudováno bude 
nové foyer, včetně EPC a klimatizace,“ dodává 
Josef Benda.

Velké finanční prostředky v letošním roce 
míří i na další místa. Běžná údržba a oprava 

místních komunikací z rozpočtu města ode-
bere sumu 17 milionů 900 tisíc Kč. Sběr, svoz  
a odstranění  komunálního odpadu a také 
velkokapacitní kontejnery stojí město Teplice 
v letošním roce 41 milionů 750 tisíc Kč. Na 
sport v letošním roce zamíří téměř 25 milionů 
Kč. 

„A to nejsou jediné investice v letošním 
roce. Zahájena bude rekonstrukce Zámec-
kého náměstí za 15 milionů Kč, realizována 
bude výstavba discgolfového hřiště za 220 
tisíc Kč, Botanická zahrada začne v letošním 
roce stavět skalničkový skleník za 6 milionů Kč  
a připravena bude projektová dokumentace 
k výstavbě hned dvou cyklostezek,“ doplňuje 
Benda.  

Zajímavá čísla nabízí rozpočet města 
Teplice i ve výhledu na rok 2018. Pokračovat 
budou práce na výstavbě zimního stadionu a 
Aquacentra. „Dokončení kryté ledové plochy, 
včetně kolaudace v roce 2018 si vyžádá částku 
94 milionů Kč, celkem tak za výstavbu stadio-
nu město Teplice zaplatí 188 milionů Kč. Ještě 
větší sumu zamíří na dokončení rekonstrukce  
a přestavbu Aquacentra, celkem 240 milionů 
Kč. Zde se tak celková částka vyšplhá na rov-
ných 300 milionů Kč. Zahájeny navíc budou 
přípravy výstavby parkovacího domu u Aqau-
centra za dva miliony Kč. Klub Aktuál se dočká 
přípravných prací v hodnotě 2 mil. Kč.,na re-
alizaci celkovou je dlouhodobě pro rok 2019 
plánovaná částka 20 mil. Kč. Touto investicí zde 
chceme obnovit interiér divadla v tom rozsa-
hu, jak byl našimi předky zbudován,“ říká Josef 
Benda. 

Částky rozpočtové u investic jsou maxi-
mální, nepřekročitelné a mohou být případně 
o něco nižší vlivem veřejných výběrových sou-
těží pro realizátory staveb. ■

Více míst pro parkování u nemocnice
„Revitalizace prostranství před budovou A – poliklinika, Krajská zdravotní, a. s. – Ne-
mocnice Teplice, o. z.,“ je název letošní investiční akce, kterou Krajská zdravotní, a. s., 
dokončila v Teplicích. Její realizace přinesla především zlepšení možností pro parkování 
díky vzniku nových stání. 

Investiční akce v celkové ceně 9 784 824 
Kč včetně DPH byla plně hrazena z prostřed-
ků Ústeckého kraje a z daru statutárního města 
Teplice, které ji podpořilo čtyřmilionovou úče-
lovou investiční dotací. Realizace veřejné zakáz-
ky probíhala více než čtyři měsíce - staveniště 
bylo předáno 20. 7. 2016, stavba byla dokončena  
28. 11. 2016, tedy za 19 týdnů.

„Stavba před poliklinikou byla zaměřena pře-
devším na parkování, díky ní vzniklo 85 nových 
kolmých stání a obnoveno bylo 36 šikmých stání 
v ulici U nemocnice. Výrazně se zlepšil vzhled ce-
lého prostranství. S představiteli města se ještě 
sejdeme, abychom společně řešili blokování par-
koviště majiteli automobilů z přilehlého sídliště,“ 
řekl Ing. Jiří Novák, předseda představenstva 
Krajské zdravotní, a. s.

„Lidé bydlící v okolí nemocnice mají nedo-
statek parkovacích míst a věděli jsme, že popsaná 
situace nastane. Je několik možností, jaký režim 
nastavit – jednou z nich jsou automaty. Každo-
pádně je parkoviště velkým přínosem, a to ne-
jenom zvýšením počtu míst, ale také zlepšením 
přístupu do polikliniky. Jde tedy o další kout měs-
ta, který je hezčí, než býval předtím,“ zdůraznil 
Jaroslav Kubera, primátor statutárního města 
Teplice a senátor.

„Jsme připraveni pokračovat v dynamickém 
rozvoji investic v rámci Krajské zdravotní. Pro-
bíhá výběrové řízení na zhotovitele stavby čtyř 
nových operačních sálů v teplické nemocnici  
s propojením do budovy F. Celá akce by měla stát 
180 milionů Kč bez DPH,“ uvedl Ing. Jiří Novák.

Součástí projektu „Revitalizace prostranství 
před budovou A – poliklinika, Krajská zdravot-
ní, a. s. – Nemocnice Teplice, o. z.,“ bylo i vybu-
dování nové kanalizace včetně retenční nádrže  
a odlučovače ropných látek. Dále bylo vybudo-
váno nové veřejné osvětlení včetně elektrických 
rozvodů a realizována byla také celková revita-
lizace zelených ploch. Krom vyřešení dopravní 
situace je hlavním dosaženým výsledkem zásad-
ní zvýšení počtu parkovacích míst pro pacienty 
a návštěvníky polikliniky, potažmo nemocnice,  
a také došlo k narovnání zvykového práva par-
kování v zákazu zastavení či nedodržování zákazu 
vjezdu. Výsledkem úprav je i celkové zkulturnění 
prostředí odpovídající současné době.

Souběžně s uvedenou investiční akcí proběh-
la rekonstrukce vstupu do budovy teplické ne-
mocnice za cenu 757 843 Kč a označení včetně 
Nemocniční lékárny Krajské zdravotní a zdravot-
nických potřeb z vlastních provozních prostřed-
ků Krajské zdravotní, a. s. ■

Regionální muzeum v Teplicích na rok 2017 
Regionální muzeum v Teplicích v roce 2017 připravuje desítky zajímavých výstav. 

27. ledna byla zahájena ve III. výstavní míst-
nosti výstava fotografií Zbyňka Pryse z cyklu 
Osamělost. Výstava potrvá do 26. února. V břez-
nu všechny návštěvníky Regionálního muzea čeká 
velká krajská přehlídka výtvarných oborů Základ-
ních uměleckých škol Ústeckého kraje a výstava 
výtvarných prací žáků a studentů ZUŠ Teplice. 
Práce žáků budou k vidění v Jízdárně teplického 
muzea do 9. dubna. 

Nesmrtelná krása, tak zní název výstavy ce-
loživotní sbírky minerálů a měkkýšů darované do 
přírodovědných sbírek teplického muzea man-
žely Kunertovými z Prahy v letech 2015 - 2016. 
Výstavu uvidíte od 28. 4. do 27. 8. v I. a II. výstavní 
místnosti. Ještě v dubnu se můžete těšit na výsta-
vu kostýmů výtvarnice Evy Stolařové Trejtnarové 
z romantického filmu Petra Stolaře „Giacomo 
Casanova – živá legenda“. Výstava bude k vidění 
do 28. května.

Rok 2017 je ve znamení významných výročí 
a od 26. 5. bude v Jízdárně zahájena velká výstava 
150. výročí založení Hasičského sboru v Teplicích. 
V červnu proběhne výstava prací účastníků 14. 

Mezinárodního hrnkového sympozia Českého 
porcelánu Dubí. Po celé letní prázdniny budete 
moci zhlédnout výstavu k 100. výročí narození 
akademického malíře Antonína Lábra. Po celé 
září se můžete těšit na jubilejní výstavu teplic-
kého fotografa Jiřího Reissiga k jeho 70. naro-
zeninám pod názvem Cestou necestou. Září 
následně přinese ještě dvě výstavy.  První před-
staví nejmladší muzejní sbírky bibliofilií ze sbírek 
knihovny teplického muzea a druhá ukáže obrazy 
Kreativního centra a ARTIME & Zimmermannová 
v Ústí nad Labem. 

3. listopadu bude zahájena velká výstava vě-
novaná 120. výročí založení teplického muzea  
a 70 rokům jeho působení na teplickém zámku. 
Potrvá do 25. února 2018 v Jízdárně. Závěr roku 
návštěvníky zavede na putovní výstavu Horní 
města Krušných hor, která představuje Krušno-
hoří jako nominanta zápisu na Seznam světového 
dědictví UNESCO. Poslední výstavou letošního 
roku bude dílo připomínající návrháře světozná-
mého skla firmy Inwald Rudolfa Schrötera. ■

 



KRÁTKÉ ZPRÁVYKus práce se udělal, ale je to běh na dlouhou trať
Hejtmanem Ústeckého kraje zůstává i pro další volební období Oldřich Bubeníček. Ve veřejné volbě dostal 28 z 55 
hlasů. Koalici uzavřeli v kraji komunisté s ČSSD a koalicí SPD-SPO. V zastupitelstvu mají nadpoloviční většinu právě 
28 mandátů. Hejtman bude mít pět náměstků, dva komunisty, dva sociální demokraty a jednoho zástupce SPD-SPO. 
Statutárním náměstkem je Martin Klika. 

NOVINY FONTÁNA STRANA 3OSOBNOSTI

Pane hejtmane, jak hodnotíte pře-
dešlé volební období? 

Myslím si, že předchozí čtyři roky byly 
velice úspěšné. Vyřešily se letité problémy, 
které Ústecký kraj trápily. Ať už to byla 
otázka kolem ROPU Severozápad, tak 
kolem Krajské Zdravotní. Myslím si, že se 
podařilo i vylepšit mediální obraz Ústecké-
ho kraje, který v minulosti nebyl nejlepší.  
V uplynulých čtyřech letech došlo výraz-
ným způsobem k modernizacím nemocnic, 
které spadají právě pod Krajskou zdravot-
ní. Zrekonstruovala se téměř celá mostec-
ká nemocnice a Masarykova nemocnice  
v Ústí nad Labem se například může po-
chlubit v současné době takovým vybave-
ním, které nemají ani Fakultní nemocnice.  

Ve městě Bílina bylo otevřeno vzdě-
lávací centrum společnosti Aliaves.  
V čem spatřujete význam takového 
regionálního vzdělávacího centra a co  
z Vašeho pohledu nejvíce chybí v přípra-
vě a dalším zvyšování kvalifikace úřed-

níků územních samosprávných celků?
Myslím si, že podobné středisko, kro-

mě toho, že chceme samozřejmě mít kva-
litní úředníky, zvyšuje i prestiž města, pro-
tože při těch některých školení přijíždějí 
účastníci hodně z daleka. Bílina tak touto 
novinkou může získat prestiž mezi dalšími 
městy v Ústeckém kraji. Úředníci se potře-
bují vzdělávat hlavně i z toho důvodu, že 
se někdy zákony mění jak na běžícím pásu 
a úředník prostě musí být v obraze a musí 
vědět, co momentálně platí. Musí vědět, jak 
se má rozhodnout, jak při určitých jednání 
hovořit a bez podobného centra vzdělává-
ní to prostě nejde. 

Jak lze řešit problémy s kriminalitou 
a problémovými obyvateli v Bílině? 

Je to velký problém nejenom Bíliny, ale 
celého Ústeckého kraje. Dovolím si tvrdit, 
že to jsou desítky měst, které tyto problé-
my mají. Já si myslím, že se kus práce udělal, 
ale je to běh na dlouhou trať. Zde musí jít 
v ruku ruce prevence a represe. Snažíme se 
i v rámci sociální oblasti dělat činnost a náš 
odbor sociálních věcí funguje velice dobře. 
V drtivé většině na našem odboru pracují 
zkušené pracovnice, které problematiku 
znají.  A co se týká problematických obyva-
tel, tak tam si myslím, že je nezbytné začít 
pracovat u nich právě s dětmi. Donutit ro-
diče, aby jejich děti chodily do školy. Také 
musíme zamezit tomu, aby v šesté či sedmé 
třídě nekončily školní docházku. Snažit se, 

aby dítě školu dokončilo a získalo alespoň 
výuční list. Pokud to nejde jinak, tak znovu 
použít represi a zde je jediná možná ta, že 
se nebudou rodičům vyplácet sociální dáv-
ky v takovém rozsahu, pokud děti neposí-
lají do školy. Pokud děti nezískají potřebné 
vzdělání, tak ta jejich situace se v budouc-
nosti nemůže příliš změnit a pořád budou 
na okraji společnosti.             

 Jaký je Váš názor na začleňová-
ní dětí ze znevýhodněných sociálních 
skupin do standardního vzdělávacího 
systému? Mohl by tomu pomoci institut 
internátních základních škol?

Upřímně řečeno netuším, zda je toto 
nejideálnější řešení, protože ať chceme 
nebo nechceme, tak dítě sice na týden  
z toho prostředí dostaneme, ale stejně 
ho tam na víkend vrátíme. Jsou prázdniny, 
nejrůznější svátky a to znovu děti tráví čas 
doma. Já osobně tedy takto řešení nevidím. 
Nehledě k tomu, že by vznikly další velké 
náklady a já si myslím, že finanční prostřed-
ky by měly jít přímo do školství. Bylo by 
ideální, aby se podařilo obnovit zdarma 
kroužky pro děti, aby právě i děti ze soci-
álně slabších rodin do podobných kroužků 
mohly chodit. Dnes to dělají neziskové or-
ganizace, ale myslím si, že by bylo dobré, 
aby podobnou aktivitu dělala právě samot-
ná škola. A navíc, pokud by se povedlo pro 
školy ušetřit peníze, tak kdo jiný, než ti uči-
telé by je měli dostat. ■

Bílinská nemocnice má certifikát 
Hornická nemocnice s poliklinikou úspěšně prošla akreditač-
ním šetřením a získala certifikát o akreditaci lůžkové části. Dva 
roky příprav se vyplatily, nemocnice má nyní pro své pacienty 
jasný vzkaz: Jste u nás v nejlepších rukou. 

Nová publikace o starých nápisech z Teplicka
Muzeum města Duchcova vydalo koncem minulého roku 
publikaci o starých nápisech z Duchcovska, Bílinska a Teplic-
ka. Obsahuje přepisy 403 nápisů ze zvonů, náhrobníků, epi-
tafů, obrazů, fresek, soch, rakví a dalších předmětů z období  
14. - 18. století a barevnou přílohu s vyobrazením některých 
z nich na křídovém papíře. Publikace má 240 stran a je dosud 
nejrozsáhlejší prací vydanou duchcovským muzeem a třetí vy-
tištěnou knížkou tohoto typu v celých Čechách. Knížka vyšla  
v nízkém nákladu (200 kusů) a je možno ji získat za cenu  
185,- Kč pouze v duchcovském muzeu nebo v informačním 
centru. 

Novinka v dopravě: tramvaje se vracejí  
Originálním způsobem vyřešil Magistrát města Teplice kritic-
kou situaci v městské hromadné dopravě. Řidiči atutobusů  
a trolejbusů, kteří chtěli stávkovat, mají novou konkurenci. Ne-
využité trolejové spoje prázdné nezůstanou. Během týdne bu-
dou do asfaltu nasazeny koleje a k 20. únoru 2017 vyjede první 
linka číslo 1001 tramvaje Tatra, kterou město Teplice bezplatně  
získalo od Dopravního podniku měst Mostu a Litvínova. V dal-
ších dnech přibudou v Teplicích další linky, na kterých pojede 
celkem osm tramvají. 

Ivana Chýlková bude v Teplicích  
Komedie o módě, dietě, touze po lásce, milostných dobro-
družstvích, chlípném včelaři a překvapení v kompostu. Táta měl 
hodně rád ženy, takže má každá z jeho dcer jinou mámu. Ale  
i povahu, rozmary, potíže a touhy. 4 sestry jsou punkovou crazy 
komedií o tom, že i když si pořádně lezete na nervy, je zábav-
nější prožít život s rodinou než bez ní. Představení 4 Sestry 
uvidíte v Krušnohorském divadle v Teplicích 28. února 2017.

„Na změnu si bude muset Ústecký kraj 4 roky počkat,“ říká radní Feri 
Dominik Feri je český politik, od 7. listopadu 2014 člen Rady statutárního města Teplice.  Svým zvolením se stal nejmladším radním v České republice v historii a jedním  
z nejmladších českých zastupitelů. Dominik Feri od minulého roku studuje v Praze, ale na Teplice nezapomíná.

Dominku, jsi členem Rady města Teplice 
a zároveň zastupitelem. Současně k tomu 
studuješ v Praze. Jak stále zvládáš vše stíhat 
a daří se ti i nadále jezdit pravidelně do Tep-
lic? 

Musím říct, že zejména teď při zkouškovém 
je to náročné. Ale jsem během něj přítomen v 
Teplicích. Lépe se mi tu učí. Je tu klid. Během 
roku pravidelně do Teplic jezdím. A zejména bě-
hem léta. Ať si říká kdo chce co chce, ale kou-
pačce na Barboře a výletu do našich krásných 
Krušných hor se nic nevyrovná. 

Pokud by ti čas nedovoloval se vracet 
často do Teplic, budeš i v příštích komunál-
ních volbách kandidovat v Teplicích, nebo 
už máš vymyšlenou jinou činnost a v jiných 
lokalitách? 

Obávám se, že již nebudu. Bojím se, že bych 
funkci nemohl vykonávat naplno s ohledem 
na stále náročnější studium a následnou práci  
v Praze. Příští rok tedy bude mým posledním.

Dominiku, máš namířeno do vysoké po-
litiky?  

Je otázkou co si pod tím představit. Studuji 
práva a chci se právem živit, protože je to obor, 
který mám strašně rád. Kandidovat ve sněmov-
ních volbách s největší pravděpodobností budu, 

ale abych pravdu řekl, je to spíše nutnost, poně-
vadž naše strana (TOP 09) teď potřebuje kaž-
dou pomocnou ruku. A mladé potřebuje každá 
politická strana, protože vliv hnutí ANO je tak 
velký, že pokud tradiční strany nezaberou, ne-
budou volební výsledky žádný zázrak. Nicméně, 
nedovedu si představit, že bych se měl politikou 
živit do konce života. Člověk by měl znát práci  
v soukromém sektoru. 

Hovořili jsme o Teplicích, nyní k Ústecké-
mu kraji. Co říkáš politickému vývoji v Ústec-
kém kraji, zejména po posledních krajských 
volbách? Byl jsi překvapen výsledkem voleb? 

Nemám z něj radost. Věřil jsem, že kraj ko-
nečně vykročí ze stagnace, ale bohužel se to 
nestalo. Politici z KSČM a ČSSD na kraji mají 
pověst těch, kteří nic moc nezkazili, a to voličům 
zjevně vyhovuje. Mrzí mě, že mezi politiky není 
žádný vizionář, který by jasně deklaroval, že chce 
víc, než těžbu uhlí a práci v průmyslové zóně za 
nízký plat. Na změnu si bude muset Ústecký kraj 
4 roky počkat. 

V nedávné době ti vyšla nová kniha. Pro-
zraď, jak vznikl nápad na její realizaci a sa-
mozřejmě, sleduješ její prodejnost? Co vše se 
v knize dočteme? 

Byl jsem osloven lidmi s Albatrosu, jest-

li bych nechtěl něco napsat. Volba byla jasná – 
sociální sítě. Ač si to neuvědomuje, tak dnešní 
doba je zlomová. Vezměme si, jak se změnil náš 
životní rytmus během posledních 5 let. Najed-
nou si můžeme sdílet fotky s přáteli z druhé 
strany republiky, vidíme, co dělají, čteme jejich 
názory. Můžeme se koukat v přímém přenosu 
na ofenzívu v srdci Islámského státu. Možnosti 
jsou nevídané. V mé knize Tak jsme lajkovali se 
snažím shrnout dnešní dobu z pohledu lidí, kte-
ří se věnují různým oborům, od marketingu po 
architekturu. Čísla neznám, ale z Albatrosu psali, 
že se knize daří.

Jsi hodně aktivní a jezdíš po českých 
městech, kde beseduješ zejména se studen-
ty. Můžeš prozradit, o čem besedy jsou a jak 
velký zájem mají mladí lidé o politiku? 

Vzbuzovat v mladých lidech zájem o politiku 
je neuvěřitelně potřebné. Někdo to považuji za 
nadbytečné, ale čísla mluví jasně. Dle průzkumu 
OECD se v ČR o politiku nezajímá 57 % lidí. To 
je druhé nejhorší číslo v Evropě. Zájem mladých 
o politiku je zásadní pro všechny – pro obča-
ny, aby je zastupovali mladí a kvalitní politici, ale  
i pro všechny politické strany, které potřebují 
novou generaci politiků a nové myšlenky. Jestli 
jste se zkoušeli se svými dětmi bavit o politi-

ce, tak je vůbec těžké je pro toto téma získat. 
Snažím se na to jít cestou humoru. Představu-
ji jim komunální politiku, sociální sítě, rovněž  
i polistopadový vývoj (mladí třeba vůbec netuší, 
kdo byl Miroslav Sládek, nebo co to byla opozič-
ní smlouva!). A studenty to zdá se baví. Za rok 
jsem takových akcí udělal asi 60 nebo 70 s účastí 
od 50 do 400 lidí. Baví mě to stále více. Brzo 
budu mít besedu v Litvínově a uspořádat akci  
v Teplicích by také neměl být problém.

Dominiku na závěr, co bys vzkázal oby-
vatelům v Teplicích a celém Ústeckém kraji?   

Že nepražáci nejsou o nic horší než Pražáci. 
A že ne každý z Prahy jimi opovrhuje. Náš re-
gion je specifický, ale já jsem neuvěřitelně rád, 
že z něj pocházím. Být hrdý na to, že je člověk 
z Teplic a z celého severu Čech, by mělo být 
samozřejmostí. Zároveň věřím, že se podaří na 
krajské i republikové úrovni stav našeho regi-
onu řešit. Dle statistiky to vždy vypadá dobře, 
že se nám daří stále víc, a že roste průměrná 
mzda. Ale jak to vypadá, ve skutečnosti se nikdo 
z vlády přesvědčit nejede. Myslím, že si nedove-
dou představit, že tady někteří lidé musí vyžít  
s 15.000 hrubého.

Přeji všem šťastný a úspěšný rok 2017.  
A pevné zdraví vám i vašim rodinám. ■



Silvie MARLENN Kabát Weekend MaxMara 11.999,- I Náhrdelník Weekend MaxMara 3.199,- 1.919,- 
TERRANOVA Šaty 439,- 159,- JOHN GARFIELD Boty 999,- 799,- 

Míra BOSSINI Sako 2.499,- 1.000,- I Košile 699,- 350,- TERRANOVA Kalhoty 719,- 299,- I Nákrčník 269,- 99,- 
JOHN GARFIELD Boty 2.159,- 1.727,- 

Natálie BENETTON Sako 2.099,- I Kalhoty 1.399,- I Kabelka 1.599,- 959,- 
MARLENN Halenka Marella 6.099,- 3.659,- JOHN GARFIELD Boty Mustang 2.199,- 1.759,-

Šimon BOSSINI Sako 1.649,- I Košile 699,- 350,- I Kalhoty 899,-JOHN GARFIELD Boty 1.629,- 799,- 

NOVINY FONTÁNASTRANA 4 MÓDA V CENTRU

Simona (vlevo) ELTE Šaty LIU.JO 4.799,- 2.879,- I Psaníčko LIU.JO 2.399,- 1.439,- 
MARLENN Kožešinový zábal 2.799,- 1.679,-  JOHN GARFIELD Lodičky 1.359,- 1.087,- ONSTYLE Náušnice 250,-

Natálie (vpravo) ELTE Šaty LIU.JO 7.099,- 4.259,- 
MARLENN Kožešinový zábal TWIN-SET 4.599,- 2.759,- I Psaníčko TWIN-SET 3.999,- 2.399,- 

JOHN GARFIELD Lodičky 1.359,- 1.087,- 

ELTE Šaty LIU.JO 10.099,- 7.069,- COCCO Vejíř 159,- I Rukavice 199,- JOHN GARFIELD Lodičky 1.089,-



NOVINY FONTÁNA STRANA 5DEN SV. VALENTÝNA

Silvie MARLENN Kožíšek TWIN-SET 8.999,- 5.399,-  
Psaníčko TWIN-SET 1.799,- 1.079,-  

Náhrdelník Weekend MaxMara 3.199,- 1.919,- 
ELTE Jeansy LIU.JO 3.699,- 2.219,- I Rolák Rinascimento 799,- 400,- 

JOHN GARFIELD Boty 949,- 759,-

Míra TAKKO Svetr 599,- I Kalhoty 899,- BOSSINI Bunda 2.949,- 1.475,- 
JOHN GARFIELD Boty 2.429,- 1.943,-

VALENTÝNSKÉ TIPY
naší stylistky Silvie

1.  Kabelka TWIN-SET Marlenn 8099,-Kč  4859,-Kč    2.  Parfémovaný set Missoni Marionnaud 2199,-Kč    3.  Náušnice 250,-Kč + krabička 50,-Kč ONSTYLE    4.  Šátek TWIN-SET Marlenn 1899,-Kč  1519,-Kč    
5. Svetříky TWIN- SET velké srdce na zadní straně Marlenn 1ks 4599,-Kč  2759,-Kč    6.  Gumičky do vlasů 2ks ONSTYLE 60,-Kč    7.  Masážní srdíčko 1ks EROTICCITY 1295,-Kč    
8. Prstýnek ONSTYLE 400,-Kč    9.  NUANCE Hydrobalance denní krém 50ml 449,-Kč + sérum 30ml 499,-Kč Dr.Max    10. Lodičky John Gar� eld  949,-Kč   11. Kniha lásky TETA drogerie 99,-Kč                               

12. Punčochy volánky  695,-Kč + síťované 595,-Kč EROTICCITY   13.  Lodičky 1359,-Kč  1087,-Kč John Gar� eld   14.  Mini kabelka 1049,-Kč United Colors of Benetton

3.

2.

5.

4.

9.

8.

7.

12.

14.

13.

11.

10.

6.

1.

Anežka BENETTON Kabát 3.049,- I Klobouk 899,- 539,-
Koženkové šaty 2.449,- 1.959,- 

MARLENN Šátek TWIN-SET 1.899,- 1.519,-  
ELTE Kabelka LIU.JO 5.199,- 3.119,-  

JOHN GARFIELD Kozačky 1.511,-
Olda BENETTON Košile 1.049,- 839,- I Svetr 1.449,- 1.014,-  

Džíny 1.099,- 879,- 
JOHN GARFIELD Boty 1.999,-

Modelku nalíčily vizážistky z obchodu MARIONNAUD a účes vytvořily 
kadeřnice z kadeřnictví BUTTERFLY.

Anežka BENETTON Rolák 899,- I Svetr 2.049,- 1.639,- 
Koženkové kalhoty 1.749,- 1.399,- 

Bambulková kabelka 2.149,- 1.719,-
JOHN GARFIELD Kožené zimní rukavice 549,- I Kozačky 1.511,-

Olda BENETTON Košile 1.499,- 1.199,- I Džíny 1.999,- 1.599,-  
Bunda 2.449,- 1.714,- 

JOHN GARFIELD Boty 1.999,- PLANEO Žehlička na vlasy 1.799,-

Modelku nalíčily vizážistky z obchodu MARIONNAUD a účes vytvořily 
kadeřnice z kadeřnictví BUTTERFLY.



SEZNAM OBCHODŮ

STRANA 6 NOVINY FONTÁNAHISTORIE

Móda, obuv a doplňky
BENDA SPORT
BENETTON 
bossini
BUSHMAN
elte
JOHN GARFIELD
Marlenn
MILITARY RANGE
NORDBLANC
RAGAZZA
Takko Fashion
Terranova
Služby a ostatní
Akvazoo
Allianz
Alza Box
Bankomat České spořitelny
Bankomat Euronet
Bankomat Komerční banky
Erotic City
GECO Tabák
Holandské květiny
Kadeřnictví Butterfly
Kooperativa
LA TABÁK
RWE
Směnárna
Restaurace, kavárny  
a občerstvení
BAIFU SUSHI FASTFOOD
Bufet.cz
FRU-FRU Fresh bar 
Mélodies café
Pizza Coloseum Fontána
Víno @ Destiláty
Elektronika, audio, video, 
knihy
PLANEO Elektro
Bižuterie, hodinky, šperky, 
dárky
COCCO
OnStyle
PLANEO Quick Time
Domácnost a doplňky
HOME
Orion
Pro děti
Človíčkov 
DRÁČIK
Supermarket
Albert
Zdraví a krása
Dr.Max Lékárna
Marionnaud
Teta drogerie
THUY AN NAIL
Zábava, sport, relax  
a odpočinek
Fitness Fontána
Joy Casino
Sportisimo
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Historie města Teplice: Masarykova ulice 

Dnešní Masarykovou ulicí procházela už v pra-
dávných dobách prašná cesta přes pole a louky z Tep-
lic do Trnovan a dále směrem na Chlumec a Ústí nad 
Labem. Pokud staré Teplice svíraly ze všech stran ješ-
tě středověké hradby, nevyskytovala se tu ani žádná 
zástavba. To se začalo zvolna měnit nedlouho po od-
stranění městského opevnění, kdy počátkem 19. sto-

letí došlo k novému rozmachu a rozvoji města. Zdejší 
domovní ulice od křižovatky se Školní ulicí směrem  
k hotelu de Saxe však vyrostla zejména po zavede-
ní tzv. Ústecko-teplické dráhy roku 1858 a obdržela 
podle toho také svůj původní název - Nádražní, neboť 
právě tudy přijížděli a procházeli Tepličané, návštěvní-
ci města i četní lázeňští hosté od vlaků. Pojmenování 

ulice se pak v průběhu 
doby různě měnilo. 
Například na přelomu 
19. a 20. století je uvá-
děna Bismarkova ulice, 
za druhé světové vál-
ky ulice Hermanna 
Göringa, po roce 1948 
se jednalo o Leninovu 
a po roce 1989 o Ma-
sarykovu ulici.

První domy Ná-
dražní třídy stavěné po 
roce 1858 si uchovaly 
obdobný vzhled jako 
měly měšťanské domy 
z doby výstavby lázní  
v první třetině 19. sto-
letí. Tehdy se jednalo 
zejména o jednopat-
rové nebo dvoupat-
rové klasicistní stavby. 
Od sedmdesátých let 
19. století se však tep-
ličtí architekti a stavi-

telé přiklonili i k novým architektonickým směrům. 
Proto v této ulici najdeme prosté klasicistní fasády 
vedle objektů řešených v duchu historizujících slohů. 
Zajímavou historii na Masarykově ulici má zejména 
dům č. p. 388/38. Ten první, postavený v letech 1865 až 
1867, se nijak zvlášť nelišil od ostatních prvních domů 
v ulici. V roce 1892 zde ovšem vznikl plán přestavby na 
nový objekt hostince s hostinskými pokoji pro pana 
Carla Körnera z Teplic. O pět let později - roku 1897, 
však vznikl další projekt výstavby hotelu s restaurací  
a pokoji pro hosty pro pana Georga Nastraba.

V roce 1898 se započalo se stavebními pracemi  
a do konce 19. století byla stavba dokončena. Členitá 
fasáda domu pak oproti jiným domům zaujala svou 
výzdobou, k níž patřily i dvě dominující plastiky postav. 
Hotel, později uváděný jako „Evropa“, si záhy získal 
četnou klientelu i věhlas. Veškerý rozkvět hotelového 
domu byl však přechodně narušen pouze na konci 
první světové války, kdy se stal domovem pro vojáky. 
V roce 1925 však hotel Evropa opět dobře prospero-
val. Tehdy se v něm nacházely tři kavárenské a restau-
rační místnosti, v zadní části byla umístěna hostinská 
kuchyně. V prvním, druhém a třetím poschodí byly  
k dispozici pokoje pro hosty i další vedlejší prostory.

Koncese z 6. ledna 1925 zajišťovala hotelu opráv-
nění na přechovávání cizinců, na podávání jídel, na 
výčep piva a vína. Koncese dále v malém množství 
povolovala výčep a prodej jemných pálených likérů, 
podávání kávy, čaje, čokolády, jejich teplých nápojů  
i dalšího občerstvení. V podniku se směly též provo-
zovat některé povolené hry. K jedné z mnoha podmí-
nek tehdy patřilo předkládání jídelních a nápojových 
lístků v českém i německém jazyce. Vedoucím hotelu 
v té době byl Adolf Nastraha, který bydlel ve stejné 
ulici, ovšem v č. p. 30.

Po druhé světové válce hotel Evropa zanikl  
a postupně se v tomto domě vystřídala různá zařízení  
i prodejny. V padesátých letech 20. století zde též 
sídlilo kulturní středisko pro Teplice a osvětová be-
seda pro okolní obce. V roce 1955 se uskutečnila 
generální oprava domu a do těchto prostor přesídlil 
Ústecký obchod s potřebami pro domácnost v Ústí 
nad Labem. V dalších desetiletích zase našly v pří-
zemních prostorách své uplatnění různé prodejny 
a specializované lahůdkářské firmy. Z nich můžeme 
jmenovat třeba prodejnu výběrového a potravinář-
ského zboží ESO, prodejnu Tučňák, nebo prodejnu  
a výrobnu PIZZA. V roce 1999 prošel dům staveb-
ními úpravami a rekonstrukcí nebytových i bytových 
prostor, o který se postarala skupina JTH. Kvalitní 
oprava historickému domu zajistila možnost dalšího 
fungování. Bez velkých investic skupiny JTH by se jinak  
z domu stala ruina, která v centru města Teplice nemá 
co dělat. V příštím díle k historii města Vás pozveme 
do dalšího objektu, který byl úspěšně rekonstruo-
ván.■   Z německých dokumentů přeložil a z dalších 
zpracoval: Pavel Kovář20
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Výherci novinářské kachny

V každém čísle novin Fontána můžete nalézt „novinářskou kachnu“. Pokud nepravdivý článek od-
halíte, napište nám na soutez@fontanateplice.cz a můžete jako naši první výherci získat mraženou 
kachnu z obchodu Albert.
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